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گفتم که »ما هم همین را می گوییم ؛ قبول نمی کنند.« بعد از برگشتش 
به هلند در قالب نامه ای ایــن موضوع را کتبا به ما ارســال کرد.البته 
برای این موضع دلایل علمی زیادی آورد. ۸۰ درصد کشاورزی وابسته 
به شرایط آب و هوایی است، 2۰ درصد باقی مانده هم افراد متخصص 
هستند. ارتفاع اردبیل از سطح دریا ۱۸۰۰ متر است. سرعت باد هم در 
دشت اردبیل ۸ کیلومتر در ساعت است. این دلایل باعث می شود که 

شته نتواند در این شرایط آب و هوایی فعالیت کند.
ن و مشورت هایی که داد با کمک دکتر پوهنده 

ُ
بعد از بازگشت ونل

غ التحصیان  آزمایشگاهی برای تولید بذر راه اندازی کردم. با جذب فار
رشته های مرتبط، گروه تحقیق و توسعه شرکت را راه انــدازی کرده و به 

صورت تخصصی بر روی بذر سیب زمینی کار کردیم. 

کیفیتی بالاتر از نمونه آلمانی
بعد از سه سال بالاخره توانستیم بذر سیب زمینی با کیفیتی بالاتر 
لمانی زدم و گفتم  لمانی تولید کنیم. ایمیلی به شرکت آ از نمونه آ
بذری را که به ما نمی دادید را خودمان تولید کردیم. باورشان نشد و 
درخواست بازدید از شرکت ما را کردند. سال ۸9 یه تیم حدودا ۱۰ نفره 
از طرف شرکت آلمانی به شرکت ما آمدند و از نزدیک بذر ما را دیدند. 
پیشنهاد دادنـــد که تحقیق و توسعه مان را تعطیل کنیم و تحت 
لیسانس آنها اقدام به تولید بذر در ایران کنیم. در پاسخ گفتم که مگر 
من دیوانه ام که تحت لیسانس شما کار کنم. من خودم دانش فنی را 
دارم. خوشحال بودم که جواب زخم زبان چند سال پیششان را داده 

بودم. احساس سبکی می کردم.

  ده هزارتومان به جای ۳ یورو
غ التحصیان رشته های مرتبط در واحد  در حــال حاضر ۱۰ نفر از فار
تحقیق و توسعه شرکت در حال فعالیت هستند و باقی افراد شرکت 
هم کارگران ماهر گلخانه ای هستند. در کنار بذر سیب زمینی بر روی 
گندم هم فعالیت می کنیم. هر دانــه بــذر مینی تیوبر سیب زمینی ۳ 
یــورو اســت. ما این بذر که خودمان منطبق با شرایط بومی خودمان 
تولید کرده ایم را کمتر از ۱۰ هزار تومان به کشاورزان می دهیم. عاوه بر 

خودکفایی کشور و جلوگیری از خروج 
، از ورود امراض و آلودگی های خاکی  ارز
بــه کشور نیز جلوگیری می کنیم. در 
حال حاضر حدود ۱۰ میلیون عدد بذر 
سیب زمینی مینی تیوبر عـــاری از هر 
گونه بیماری های باکتریایی و ویروسی 
تولید و در کشور توزیع می کنیم. با رفع 
نیاز داخل که مهمترین وظیفه ما در 
حوزه اقتصاد مقاومتی به خصوص در 
حوزه تحریم است، می توانیم به فکر 
ــادرات این محصول استراتریک و  ص
ارزشمند باشیم.از همان ابتدای کار 
تا حال پیوسته در حال تحقیق برای 
ــم. حاصل این  ــوده ای پیشرفت کــار ب
تحقیقات عــاوه بر تولید محصول با 
کیفیت چاپ چندین مقاله و حمایت 
از چندین پــایــان نــامــه در ایــن حــوزه 
بوده است. همه این اتفاقات باعث 
شــده تــا شــرکــت مــا بــه عــنــوان یکی از 
پیشرفته ترین شــرکــت هــا در زمینه 
ــذر ســیــب زمــیــنــی بـــه روش  ــ تــولــیــد ب
ح شـــود. در حــال  کــشــت بــافــت مــطــر
ــذای مــوردنــیــاز کشور  حــاضــر تهیه غـ
و داشـــتـــن امــنــیــت غـــذایـــی ازجــمــلــه 
اهـــــداف مــهــم بــخــش کـــشـــاورزی در 
کــشــور اســــت. امـــیـــدوارم مسئولان 
بیش ازپیش به اهمیت این موضوع 
پی برده و با حمایت و تسهیل راه برای 
شرکت هایی که در این زمینه فعالیت 
می کنند، مشکات مربوط به امنیت 

غذایی کشور را حل کنند.

 تیم حدودا 
10 نفره از طرف 
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